
 

Souhrn	usnesení	zastupitelstva	obce	Butoves
13. zasedání zastupitelstva 18. 12. 2024
 Kupní smlouva s Tomášem Babákem na pozemek p. č. 211/26 v k. ú. Butoves o celkové výměře 28 m² za cenu 14 000 Kč.
 Kupní smlouva s Emilií Fojtovou a Jakubem Peškem na pozemek p. č. 211/25 v k. ú. Butoves o celkové výměře 38 m² za cenu 19 000 Kč.
 Kupní smlouva s Janou Sackou na pozemek p. č. 211/24 v k. ú. Butoves o celkové výměře 36 m² za cenu 18 000 Kč.
 Kupní smlouva s Lužanskou zemědělskou a.s., IČO: 25253042 na pozemek p. č. 211/23, p. č. 113/7 a p. č. 113/6 v k. ú. Butoves o celkové výměře 79 m² za cenu 

39 500 Kč.
 Střednědobý výhled rozpočtu 20262027.
 Schodkový rozpočet na rok 2025 s příjmy 5 952 422 Kč a výdaji ve výši 7 437 836 Kč a schodkem ve výši 

1 485 414 Kč bude kryt přebytkem hospodaření z minulých let. 
 Inventarizační komise ve složení: předsedkyně p. Jitka Švihová, členové p.Jitka Švihová ml. a p. Dagmar 

Benešová.
 Rozpočtové opatření č. 8/2024.
 Příspěvek ve výši 700 Kč pro dospělého a 1 400 Kč pro dítě do 18 let na zvýšené náklady na energie 

pro každého obyvatele s trvalým pobytem v Butovsi, který si podá žádost do 30. 11. 2025. 
 Smlouva o právu provést stavbu č. E617S6945/2024 s Správou železnic s. o. IČO: 709 94 234 na p. p. č. 

153/20.
 Finanční dar pro Rodinné centrum Kapička, z. s. ve výši  2 000 Kč, pro Mateřskou školu Milíčeves ve výši 

10 000 Kč.
 Smlouvu o poskytnutí dotace 1 000, Kč s Unii sportu Jičínska, z. s., IČO: 0043 5759.
 Uložení částky 2 500 000 Kč na termínovaný vklad. 
14. zasedání zastupitelstva 25. 2. 2025
 Smlouva o spolupráci na rekonstrukci podélného a příčného propustku silnice III/32842 s Královéhradeckým krajem IČO: 70889546.
 Dodatek č. 1 smlouvy o dílo s firmou EKO Broumovsko s.r.o. IČO: 28816501 na rekonstrukci návsi.
 Výjimka ze směrnice pro zadávání veřejných zakázek malého rozsahu na pořízení dopravního automobilu 

pro JSDH Butoves.
 Vypsání veřejné zakázky malého rozsahu na pořízení dopravního automobilu pro JSDH Butoves.
 Výsledek inventarizace za rok 2024.
 Vyřazení nepotřebného majetku dle návrhu inventarizační komise.
 Rozpočtové opatření č. 2/2025.
 Výjimka ze směrnice pro zadávání veřejných zakázek malého rozsahu na zázemí vodní nádrže
 Uzavřením smlouvy o dílo s firmou EKO Broumovsko s.r.o. IČO: 28816501 za cenu 482 803 Kč bez DPH.
 Smlouva o výpůjčce č. 9/30/25/0042/Vi/N se Správou silnic Královéhradeckého kraje IČO: 709 47 996.
 Odměna za výkon funkce neuvolněného předsedy výboru zastupitelstva od 1. 3. 2025 ve výši 3 281 Kč 

za měsíc. 
 Odměna za výkon funkce neuvolněného člena zastupitelstva obce od 1. 3. 2025 ve výši 1 618 Kč za měsíc.
15. zasedání zastupitelstva 27. 3. 2025
 Závěrečný účet a zpráva z auditu za rok 2024  bez výhrad.
 Účetní závěrka za rok 2024   převod výsledku hospodaření ve výši 2 443 716,74 Kč z účtu 431 na 432.
 Vítěz poptávkového řízení dopravní automobil pro JSDH Butoves firma Auto Trutnov s. r. o., IČO: 25931270 za cenu 1 055 233 Kč bez DPH.
 Smlouva o dílo s vítězným uchazečem Auto Trutnov s. r. o., IČO: 25931270 za cenu 1 055 233 Kč bez DPH.
 Pořadí firem poptávkového řízení na stavbu chodníku nad drahou: 1. JV Dlažby s. r. o., IČO: 03980316, 1 294 605,24 Kč, 2. Vít Horčičko s. r. o., IČO: 03182339,  

1 346 949,38  Kč, 3. IZOTRADE s. r. o. IČO: 28368509, 1 388 046,57 Kč všechny ceny jsou bez DPH.
 Smlouva o dílo s vítězným uchazečem JV Dlažby s. r. o., IČO: 03980316 za cenu 1 294 605,24  Kč bez DPH.
 Přidělení dotace ve výši 58 000, Kč Lubomíru Tichému pro Klub seniorů Butoves.
 Přidělení dotace ve výši 50 000, Kč pro Sbor dobrovolných hasičů Butoves z. s. IČO: 648 14 157.
 Přidělení dotace ve výši 50 000, Kč pro TJ Butoves z. s. IČO: 64816338.
 Poskytnutí dotace ve výši 50 000, Kč Jednotě, spotřební družstvo Nová Paka IČO: 00032140.
 Rozpočtové opatření č. 3/2025.
 Příspěvek pro Linku bezpečí z. s., IČO: 61383198 ve výši 3 000 Kč. 
 Finanční dary ve výši 6 000 Kč pro Oblastní charitu Jičín, ve výši 5 000 Kč pro Domácí hospic Duha o. p. s., ve výši 10 000 Kč pro Apropo Jičín o. p. s.
 Objednání vitríny od firmy Zámečnictví HSV Jiří Hlavatý IČO: 18849318 za cenu 76 224 Kč, zasklení vitríny od firmy Sklo Jičín s.r.o. IČO: 24170739 za cenu 129 750 Kč, 

zastínění posezení od firmy Labona s. r. o. IČO: 03898881 za cenu 57 888 Kč, střecha od firmy Stavební izolace OK s. r. o. IČO: 27483495 za cenu 34 100 Kč všechny 
ceny jsou bez DPH.

 Kupní smlouva s Lesy České republiky s. p. IČO: 42196451 na část pozemku p. č. 406/11 v k. ú. Tuř o velikosti podílu 780/1931 za 60 590 Kč

Úvodní	slovo	starosty
Vážení spoluobčané,
od začátku tohoto roku běžela naplno 
rekonstrukce návsi, která je největší investiční 
akcí v naší obci za mnoho let. Naše náves 
neuvěřitelným způsobem prokoukla a stal se z ní 
velmi pěkný veřejný prostor, který nám bude 
dlouhá léta dobře sloužit.
Na návsi je vybudovaná prosklená vitrína 
s původní hasičskou stříkačkou vyrobenou 
v roce 1905 firmou R. A. Smékal ze Smíchova, 
kterou obec zakoupila v roce 1931 po založení 

hasičského sboru Butoves za 1 500 Kčs od hasičů 
z Mlázovic. V sobotu 21. června bude náves 
slavnostně otevřena na Den obce, který ve 13:30 
začíná na návsi, tímto Vás všechny srdečně zvu. 
Na konci června by měla být zahájena stavba 
chodníku nad drahou, na kterou bude v příštím 
roce navazovat rekonstrukce železničního 
přejezdu, včetně propojení chodníků přes 
koleje. Pak by měla následovat i rekonstrukce 
silnice z Kacákovy Lhoty až za železniční přejezd 
v Butovsi.
Dále nás v tomto roce čeká nový automobil 
pro JSDH Butoves, který je již objednán a bude 

dodán v průběhu léta. I na ten obec získala 
dotaci ve výši 1 milion Kč.
Obec bude i nadále pořádat a spolufinancovat 
všechny pravidelné kulturní a sportovní akce, 
na které Vás všechny zveme. Nyní nás čeká 
27. ročník Butovského krosu, turnaj v nohejbale, 
letní tábor, akce klubu seniorů a další.
Na závěr bych Vám rád popřál krásné prožití léta, 
dovolenou, na které si výborně odpočinete, 
a spoustu krásných zážitků a radosti.

Bob Šviha
starosta obce

Den	obce
V sobotu 21. června nás čeká první den obce, 
který vymysleli a z velké části organizují naši 
hasiči. 
Začínat bude ve 13:30 slavnostním otevřením 
návsi. Zde nás čeká setkání s autory projektu 
rekonstrukce, kterých se budete moci zeptat 
na otázky, které Vás zajímají. V hasičárně bude 
výstava starých fotografií z návsi a hasičů 
z Butovsi, dále bude vystavena projektová 
dokumentace a architektonická studie. 
P. Brož, zvoník z Lomnice nad Popelkou nám 
bude vyprávět o tradici zvonění a zazvoní nám 
na naši zvoničku. 
Pro návštěvníky bude připraveno občerstvení, 
hudbou nás bude provázet sdružení pro hudbu 
Jičín Fidle.

Další částí bude dětský den, který začíná v 15:30 

tradičně za bytovkou u hřiště. Budou připraveny 

zábavné soutěže pro děti, kolotoč na lidský 

pohon, skákací hrad, dílnička Apropo. V 17 hod. 

dobrovolní hasiči ze Slatin děti zaplaví vodní 

pěnou a v 18 hod. vystoupí dětské mažoretky. 

Pro děti je připraveno občerstvení a bohaté 

odměny za plnění úkolů.
O d  1 9  h o d i n  u  B u t o v a n k y  v y s t o u p í 

Rock’n’Rollová skupina Battersea a Rock Popová 

skupina Mr. Stanyol obě z Nové Paky, které Vás 

budou svým vystoupením bavit po zbytek dne. 

Během večera bude k dispozici grilované maso 

a  v naší Butovance.  další občerstvení
Vstupné je na celý den zdarma. 
Takto rozsáhlou celodenní akci je velmi náročné 

zorganizovat, proto ji mnoho dobrovolníků pro 

Vás připravuje už několik měsíců. Pro ně bude  

největší odměnou, když přijdete v hojném 

počtu a budete se dobře bavit. 
Bob Šviha

Rekonstrukce	návsi
Celkové náklady včetně projekčních prací 

překročily 5 milionů korun. Podařilo se nám 

získat dotace ve výši 2 165 000 Kč.
Dvě dotace jsme získali z MAS Podchlumí, a to  

dotaci ve výši 855 000 Kč z Integrovaného 

regionálního operačního programu Ministerstva 

pro místní rozvoj ČR.
Druhá ve výši 350 000 Kč ze Státního zeměděl

ského intervenčního fondu na dřevěné molo 

a lehátka u nádrže.
Poslední dotace byla ve výši 960 000 Kč 

z Královéhradeckého kraje Programu obnovy  

venkova.
Cílem projektu byla komplexní úprava návsi 

tvořené veřejným prostranstvím u hasičské 

zbrojnice, kde je umístěn historický křížek, 

dřevěná zvonička a pamětní deska. V jejím 

bezprostředním sousedství se nachází požární 

nádrž, jejíž okolí bylo také upraveno. Projekt 

respektuje vesnický charakter návsi a okolí, 

proto je kladen velký důraz na zelenou 

infrastrukturu.

Připravované	akce
21. 6. Den obce obec Butoves

21.6. Čaje Klub seniorů

12. 7.  Butovský kros TJ Butoves

19. 7.  Nohejbalový turnaj

16. 8. Čaje Klub seniorů

16.8. Požární soutěž Žeretice SDH Butoves

30. 8.  Grilování selete Klub seniorů

20. 9. Čaje Klub seniorů

18. 10. Čaje Klub seniorů

1. 11. Gulášek a harmonika Klub seniorů

1/2025  čtvrtletník
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Hasičská	soutěž	Tuř
Našemu sboru začala i soutěžní část roku. Stejně 
jako každý rok jsme poslední dubnovou sobotu 
vyrazili k sousedům do Tuře na I. kolo poháru 
starostky OSH, soutěže v požárním útoku, 
premiérově i s našim družstvem žen. 
Muži se této soutěže v posledních letech účastní 
pravidelně, a to ve vypsané kategorii muži 
nad 35 let. Po slušném výkonu s časem lehce nad 
30 vteřin, a také díky každoročně minimální 
konkurenci v této kategorii, brali muži již potřetí 
v řadě první místo. 
Ženy při své premiéře v této pohárové soutěži 
předvedly také krásný výkon, kdy s podobným 
časem jako muži (lehce nad 30 vteřin) získaly 
v hlavní ženské kategorii šesté místo. 
Na soutěži nás tentokrát reprezentovali: Kerda, 
Havelka, Zach, Dobrocký, Šviha, Kolář, Vencl, 
Kodymová, Kolářová, Soukupová, Knápková, 
Venclová, Paterová, Fantová. Děkujeme!
Tuto soutěž vždy bereme jako takovou přípravu 
na okrskovou soutěž, která se konala 17. května 
v odpoledních hodinách v Robousích. 

Jaromír Kolář

Pálení	čarodějnic
Poslední dubnový den nám opět přinesl dlouho 
očekávanou filipojakubskou noc a tradiční 
pálení čarodějnic na Jezeře s posezením 
u táborového ohně. Obec Butoves nám opět 
pomohla a nechala srovnat hromadu na vatru. 
Zároveň starosta obce zařídil úpravu přístupové 
cestu, která bývá podmáčená a blátivá a také 
okolí vatry, aby byl dobrý přístup. Za to 
děkujeme. Hasiči pak připravili posezení, oheň 
a občerstvení pro návštěvníky. Vatru jsme 
zapálili a dostatečně dohlíželi na bezpečné 
hoření ,  zat ímco se  návštěvníc i  d íva l i , 
jak čarodějnice na vrcholu varty shořela. Poté 
jsme se přesunuli k táborovému ohni, kde jsme 
si opékali buřty. Na grilu voněly klobásky 
a s nadcházející nocí nám Karel Formánek se 
svojí kytarou začal hrát písničky, které všichni 
známe, a krásně jsme si zazpívali. Počasí nám 
přálo celý den i celou noc a naše tradiční pálení 
čarodějnic se za praskání ohně a dobré zábavy 
neslo až do pozdních nočních hodin. Všem 
návštěvníkům chceme poděkovat za návštěvu a 
podporu našeho sboru. Těšíme se na další 
společné akce. 

Bohumil Zach

Výlet	Klubu	seniorů
Výlet za vínem, historií a krásnými výhledy
Středa 4. června nás, členy Klubu seniorů 
Butoves, přivítala krásným slunečným počasím 
a příslibem hezkého dne. O to radostněji jsme 
vyrazili směrem k Mnichovu Hradišti, kde jsme 
krátce po deváté hodině dorazili do Vinařství 
u Českého ráje v obci Jivina. Toto vinařství založili 
v roce 2012 bratři Petr a Ladislav Jacinovi, kteří 
s láskou a úctou obdělávají svých 4,5 ha vinic 

a ze sklizených hroznů vyrábějí víno, „které nosí 
naši duši“.

Prošli jsme se vinohradem kolem sochy 
sv. Urbana, patrona vinařů, a kapličky Panny 
Marie. Poté jsme s radostí ochutnali vybraná 
vína dle vlastního výběru – skutečná lahoda! 
Samozřejmě jsme si také několik lahví odvezli 
domů.
Následně jsme se přesunuli na hrad Valečov, kde 
jsme zdolali všechny schody, vyhlídky a sluje 
a odměnou nám byl nádherný výhled na okolní 
krajinu. Po tomto výkonu nám pořádně 
v yh lád lo,  a le  Po d zámecká  restau race 
v Mnichově Hradišti nás pohostila vydatným 
obědem, který nám vlil nové síly do žil.
Ty jsme záhy potřebovali na téměř hodinovou 
prohlídku zámku, zaměřenou na zámecké 
interiéry a sbírky – knihy (které původně 
s p ravova l  z n á mý  C a s a n ova  n a  zá m ku 
v  Duchcově) ,  porce lán,  obrazy  a  da lš í 
zajímavosti. Dozvěděli jsme se také mnoho 
o histori i  a  maj itel ích zámku,  zejména 
o Vincencovi z Valdštejna, který v roce 1785 
uspořádal pro svého příbuzného Albrechta 
z Valdštejna velkolepý pohřeb, hodný jeho 
významné osobnosti.
Krátká procházka zámeckým parkem pak byla 
hezkou tečkou za naším celodenním výletem. 
Přišli jste o hodně, příště pojeďte s námi!

Mgr. Věnka Slávka Burešová

Stolní	tenis	Butoves
Sezóna 2024/2025 ve stolním tenisu je pro TJ 
Butoves definitivně minulostí a je tedy vyloženě 
potřebné se za ní ohlédnout.
V rámci pohledu shora neboli z dronu, je patrné 
výsledkové paběrkování všech týmů dospělých. 
Druhým dechem, tedy spíš i současně ještě tím 
prvním musí být zmíněno, že se takový průběh 
očekával a výsledky pro nás nebyly to prvořadé, 
po čem bychom šli. 
Poprvé v historii oddílu jsme v Butaréně museli 
“porovnat” celkem 4 týmy hrající soutěže 
dospělých a přes počáteční obavy se vše zvládlo 
až nadmíru dobře. Ve velké většině případů 
do jednotlivých utkání nastupovali převážně 
hráči v juniorském věku a zde je třeba 
vyzdvihnout jednu zajímavost, kdy v krajské 
soutěži dospělých měl náš A tým při posledním 
utkání s celkem Tatran Hostinné až neuvěřitelný 
věkový průměr 13,5 roku! Nejednalo se o žádný 
prvek krize nedostatku hráčů, ale šlo o úmyslný 
prvek v rámci rozvoje těch, kteří se za celou 
sezónu zasadili o svůj nadstandardní herní 
rozvoj a za přístup po celý rok si tuto “odměnu” 
zasloužili.
Nejen uvedené je jasným signálem a důkazem, 
že v rámci TJ Butoves je mládežnickému 
stolnímu tenisu věnována maximální možná 
péče a půjdeli vše v podobných intencích 
i v dalších sezónách, jsme předem odsouzení k 
úspěchu… :)
Bezpochyby je potěšitelný fakt, kdy v průběhu 

jara do tréninků přípravky přišli i dva místní 
junioři. Věřím, že Soňa i Maty k našemu sportu 
přilnou a stanou se nedílnou součástí naší 
komunity.
Když se vrátíme k výsledkům, tak lepších jsme 
dosahovali v soutěžích juniorů a na turnajích. 
Bezpochyby skvělým počinem byly krajské 
turnaje U13 v podání Pepy Klímy, který dokázal 
získat bronzovou medaili a v celkovém pořadí 
krajských turnajů Královehradeckého + 
Pardubického kraje se umístil na konečném 
5. místě!!! Je již hodně fousatá vzpomínka, 
kdy se něco podobného povedlo některému 
hráči z našeho regionu. Nejen Pepa, ale i další 
p ř ivez l i  meda i le  z  okresn ích  přeborů 
v kategoriích U11, U13, U15 i U19.
Aktuálně některé hráče čeká mezinárodní 
konfrontace na třídenním turnaji Velká cena 
Prahy.
TJ Butoves je také součást celorepublikového 
projektu “Všichni za stůl”, která je primárně 
zacílená na nábor nových hráčů stolního tenisu. 
Ve spolupráci s asociací stolního tenisu budeme 
organizovat soubor ukázkových tréninků v ZŠ 
Vysoké Veselí a je tedy reálné, že tímto získáme 
da lš í  nové  jun iory  do  našeho oddí lu . 
Pro představu, tento projekt se v rámci 
Královehradeckého kraje prozatím uskutečnil 
v Hradci Králové, Jaroměři a nyní u nás… :)
Na závěr je třeba zmínit účast TJ Butoves 
v Českém poháru, tedy celostátní soutěži 
dospělých “o evropské poháry” :) Přihlásili jsme 
A + B tým, ale ani jednomu se nepodařilo 
postoupit do dalšího kola. B tým nejprve podlehl 
týmu Montas Hradec Králové, jehož sestavu 
tvořili borci, kteří budou v tomto týmu tvrdit 
muziku ve 3. lize… A tým v neskutečném 
dramatu remizoval 55 s Týništěm nad Orlicí, aby 
nakonec nepostoupil díky nižšímu počtu 
vyhraných setů (měli jsme o 3 méně…). 
Z výše uvedeného je patrné, že rozvoj klubu je 
n e u s t á l ý  a  s t a g n a c e  n e n í  r o z h o d n ě 
charakteristickým přirovnáním k našemu 
oddílu. Svědčí o tom např. i brigáda převážně 
rodičů juniorů, kteří vymalovali a dalšími kroky 
zvelebili sál Butarény.
A jaké jsou plány na sezónu nadcházející? Až 
nebetyčné... :) A tým dospělých bude hrát opět 
krajskou soutěž a v rámci okresních soutěží 
dospělých budeme přihlašovat o další tým navíc, 
tedy čtyři. Celkem se bude soutěží v nadcházející 
sezóně účastnit 5 družstev v kategorii dospělých 
a 3 družstva v juniorských kategoriích.
Děkujeme všem za přízeň a věříme, že budeme 
dále šířit dobré jméno nejen obce Butoves. 
Speciální poděkování patří Obci Butoves 
za nákup nových skládacích stolů pro konání 
kulturních akci na sále Butarény. Umožnilo nám 
to umisťovat v rámci tréninků na sál až 4 stoly 
na stolní tenis najednou a tím se zase otevřely 
další možnosti. Díky všem za pomoc a spolupráci 
v předchozí sezóně a budeme se opět těšit 
na období následující.

Aleš Hlawatschke

Ohlédnutí
Čaje	a	členská	schůze	

Klubu	seniorů	Butoves
leden 2025
V měsíci lednu upořádal náš Klub seniorů 

Butoves dvě akce, 18. čaje a 31. členskou schůzi. 
Čaje jako první akce letošního roku probíhaly 

za krásné účasti 46 návštěvníků. K tanci 

a poslechu zahrál jako obvykle pan Švanda. 

Všichni se opět dobře pobavili a již se těší 

na další čaje. 
 Druhou akcí v měsíci lednu byla členská schůze, 

na  které  nejdř íve  pan T ichý seznámi l 

se současností a historií Klubu seniorů Butoves. 

Věnoval se pořádaným akcím, které jsou 

plánovány zhruba ve stejném rozsahu jako 

v loňském roce. Klub se rozšířil v loňském roce 

o nové 3 členy, v současné době má tedy Klub 

38 členů. Přítomní si připomněli založení Klubu, 

jelikož 14. ledna to bylo již 14 let, kdy se konala 

ustavující schůze našeho Klubu. Po úvodní 

zprávě následovala gratulace a předání malé 

pozornosti členům Klubu, kteří se narodili 

v měsících říjen až listopad. 
 Po úvodní části následovala volná zábava, 

k  pos lechu  a  tanc i  zahrá l  harmonikář 

pan Janeček. 
Lubomír Tichý

Butovský	ples
22.2.2025 se v naší Butovance konal již tradiční 

Butovský ples, který pro Vás společně připravuje 

Obec, SDH a TJ Butoves. Už předprodej 

vstupenek naznačil, že bude ples úspěšný. 

Nakonec se nám to na plese potvrdilo. Účast 

byla minimálně za poslední roky rekordní. 

Nebylo jednoduché všechny v Butovance 

usadit .  Doufáme, že jste s i  p les  uži l i , 

my děkujeme za Vaši účast. Pro nás je to 

příjemný impulz, že této akci stojí za to věnovat 

čas a určitě se můžete těšit na ples i v příštím 

roce. Samozřejmě děkujeme všem, kteří přispěli 

do tomboly, také nezapomeňme na HOGO

FOGO, které nás hudebně celým večerem 

doprovázelo.
Jaromír Kolář

Dětský	karneval
V sobotu 1. března se konal dětský karneval. 
D ě t i  v  k r á s n ý c h  ko s t ý m e c h  r ů z n ý c h 
pohádkových postav nebo zvířátek přicházely 
do Butovanky doprovázeny svými rodiči 
a prarodiči, kteří se také odvážně vystrojili 
ke společné zábavě, hrám a tanci. Ve spolupráci 
Obce Butoves a Knihovny Butoves byly pro děti 
za účast při hrách a soutěžích připraveny 
odměny ve formě sladkostí, omalovánek, 
samolepek, prstýnků, balónků a j iných 
drobných překvapení. Největší radost měly děti 
z diskotéky, která byla hlavní zábavou celého 
odpoledne. O dobré jídlo a pití se postaral 
Frenkie, o program pro děti Rumcajs a Manka, 
Sněhurka, Beruška, několik trpaslíků a pan 
starosta. 
Ráda bych poděkovala všem dětem i rodičům, 
kteří zaplnili sál Butovanky a to odpoledne 
si přišli společně užít. Radost a smích nám všem 
byly největší odměnou. 

Iveta Nyčová 

Kurz	první	pomoci
SDH Butoves pořádala v Butovance 21. března 
kurz první pomoci i s praktickými ukázkami 
vč et n ě  A E D  ( a u to m at i zova ný  ex te r n í 
defibrilátor). Primárně byl kurz určen pro naše 
hasiče, ale nakonec se zúčastnili i další občané, 
co měli zájem o tento kurz. Instruktorem byl 
Matěj Břeský, který jako profesionální záchranář 
v Jičíně nás nejprve poučil o teorii, jak 
přistupovat ke zraněným (zlomeniny, popálení) 
nebo jinak postiženým osobám (bezvědomí, 
akutní selhání organizmu apod.). Vše průběžně 
doplňoval informacemi ze svého profesního 
života, a jak by se mělo postupovat. Nakonec 
nám doporučil i stažení aplikace „Záchranka“, 
která by mohla být  velmi  nápomocna 
v krizových situacích. Následně nám připravil 
praktické ukázky první pomoci, resuscitace 
na figuríně, kde jsme si mohli sami zkusit masáž 
srdce a umělé dýchání, a někteří členové sboru 
si to i vyzkoušeli. Součástí bylo i předvedení 
testovacího AED (automatizovaný externí 
defibrilátor), kde jsme si mohli vyzkoušet 
i ovládání tohoto přístroje, který může zachránit 
lidské životy do příjezdu záchranných služeb. 
Velmi děkujeme všem, co přišli, myslím, že to 
bylo velmi přínosné a Matěj nám zodpověděl 
i spoustu otázek. 

Bohumil Zach

Čaje	Klubu	seniorů	
Butoves	

únor až květen
V prvním pololetí tohoto roku se členové Klubu 
seniorů pravidelně scházeli na oblíbených 
čajích. Únorové setkání proběhlo 15. února 
za účasti členů i hostů z řad veřejnosti. 
Paní Burešová představila plánovaný výlet, 
který se uskutečnil v červnu. 

B ř e z n o v é  č a j e  s e  ko n a l y  2 2 .  b ř e z n a 
a na tanečním parketu se sešlo 38 účastníků. 
K tanci a poslechu hrál pan Švanda. Diskutovalo 
se o dvou návrzích jarního výletu – na Moravu 
a do Českého ráje. Většina se přiklonila 
k Českému ráji.
V dubnu se setkání konalo 19. dne měsíce 
a  p ř i l á ka l o  r e ko r d n í c h  5 6  ú č a s t n í k ů . 
Byl upřesněn plán výletu. Navštíví se Vinařství 
u Českého ráje v Jivině, zámek Mnichovo 
Hradiště a zřícenina hradu Valečov.
Květnové čaje se konaly 24. května za hojné 
účasti 47 osob. Přivítali jsme mezi sebou i nové 
tváře. Všichni byli srdečně pozváni na červnové 
setkání, které proběhne 21. června.

Lubomír Tichý

Jarní	brigáda	SDH
Jak se u nás v obci stalo pravidlem, opět naše 
SDH zorganizovalo brigádu na sběr železného 
šrotu a elektroodpadu. Tentokrát to vyšlo 
v době, kdy zároveň probíhala v naší obci akce 
Ukliďme Česko a také byl přistaven kontejner 
na velkoobjemový odpad. 
Brigáda na sběr má slušný ohlas a je opakovaně 
poptávána, proto počítáme, že sběr bude 
probíhat i v budoucnu. 
Brigádu jsme tentokrát propojili i s čištěním 
vpustí dešťové kanalizace v celé obci a zakončili 
drobným občerstvením u hasičárny, které bylo 
pro všechny zúčastněné připraveno. 
Děkujeme všem, kdo se brigády či úklidu obce 
zúčastnili. 

Jaromír Kolář
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